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Eesti Eurovisiooni 
fi naali ei pääsenud
Rootsi pealinnas Stock-
holmis teisipäeval kor-
raldatud Eurovisiooni 
lauluvõistluse esimeses 
poolfinaalis Eestit esin-
danud Jüri Pootsmann 
lauluga “Play“ edasi ei 
pääsenud.

Finaali jõudsid Aser-
baidžaan, Armeenia, Aust-
ria, Holland, Horvaatia, 
Küpros, Malta, Tšehhi, 
Ungari, Venemaa

Teine poolfi naal toimub 
täna ja fi naal laupäeval.

Russalka läks 
röntgenisse
Eile hakati Tallinnas Pirita 
teel asuvat Russalka mo-
numenti uurima georadari 
ja röntgeniga, et välja sel-
gitada rajatava Reidi teega 
kaasnevad võimalikud 
riskid.

Uuringute ajal on mo-
numendi ümbrus ohutuse 
tagamiseks piiratud umbes 
30 meetri raadiuses.

Uuringute käigus püü-
takse välja selgitada ligi 
nelja meetri  kõrguse 
pronksist inglikuju sise-
mine struktuur. 

Monumendi pronksosa 
läbivalgustamiseks tuuak-
se kohale maksu- ja tol-
liameti röntgenaparaat, 
mida kasutatakse igapäe-
vaselt sõidukite läbival-
gustamisel.

Muu hulgas uuritakse ka 
inglikuju kinnitust granii-
dist postamendile, milleks 
kasutatakse Tallinna üli-
kooli ökoloogia keskuse 
georadarit.

Keenia sulgeb 
maailma suurima 
põgenikelaagri
Keenia siseminister üt-
les eile, et valitsus suleb 
Dadaabi põgenikelaagri, 
mida peetakse maailma 
suurimaks.

Laagris elab üle 328 000 
põgeniku ,  peamise l t 
Somaaliast.

Siseminister Joseph 
Nkaissery ütles, et laager 
kätkeb endas ohtu Keenia 
julgeolekule, sest selles 
elavad Somaalia al-Sha-
baabi islamiäärmuslased 
ja seal tegeldakse relva-
kaubandusega.
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Turismiseminarid toimusid sa-
mal ajal Eesti ja Hiina ärisuhete 
25 aasta juubeli tähistamiseks 
24. aprillist 1. maini Pekingis 
korraldatud Eesti kultuuri ja 
toidu päevadega “A Taste of 
Estonia – Nordic with a twist“, 
kus oli esindatud ka hotell 
Saaremaa Thalasso Spa.

Saare Hotell OÜ juhatuse 
liikme Heldur Allese sõnul 

käis kohapeal 14 reisikorralda-
jat ning turismifi rmade ja ho-
tellide esindajad, kes said end 
tutvustada turismiseminaril. 

“Taustaks esines vahva 
kontserdiga Rein Rannap, 
keda hiinlased võtsid väga 
hästi vastu,“ ütles ta.

Eesti toite valmistasid näda-
la jooksul endine presidendi 
peakokk Inga Paenurm ja 
Vihula hotelli peakokk Lauri 
Tomingas. Kokteile pakkusid 

Butterfl y omanik Kristo To-
mingas ja baarmen Silvester 
Harineem. Toitude ja koktei-
lide valmistamisel kasutati 
eestimaiseid tooraineid.

Eesti muusikat tutvustasid 
mitmel kontserdil laulja Maarja-
Liis Ilus ja pianist Rein Rannap 
ning ansambel Trad.Attack!. 
Lisaks esitles oma rõivakol-
lektsiooni moedisainer Lilli 
Jahilo.

“Need päevad olid igal juhul 
väga huvitavad,“ kinnitas Alle-
se, lisades, et meeldejäävaim 
oli reede õhtul toimunud mee-
leolukas, umbes 130 inimesele 
korraldatud Eesti toitudega 
gala-õhtusöök, kus esinesid 
taas Maarja-Liis Ilus ning Rein 
Rannap.

Samuti esitles Rannap lau-

päeval Estonia klaverit sellel 
musitseerides. Eesti nädala 
võttis kokku rukkileiva val-
mistamise töötuba 1. mail Eesti 
saatkonnas Hiinas.

Üritusel osalesid ka kul-
tuuriminister Indrek Saar ja 
maaeluminister Urmas Kruuse 
ning mitmed ministeeriumide 
ning Tallinna linnavalitsuse 
esindajad.

“Ma arvan, et Jüri Leiten, 
kes on Saaremaa ooperipäeva-
de üks korraldajaid, suutis ära 
rääkida, et paari aasta pärast 
tuleb Hiina ooper Eestisse. 
See pole küll veel lõplikult 
allkirjastatud, aga loodame, 
et paari aasta pärast on oodata 
Hiinat Saaremaale,“ lisas Alle-
se rõõmsalt.

Pekingis Eesti saatkonna ees suursaadik Toomas Lukk abikaasaga. Paremal, Rein Rannapi kõrval seisab Heldur Allese. 

Saarlased tutvustasid 
Pekingis Eesti kultuuri 
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EAS-i turismiarenduskeskus korraldas 
Eesti turismiettevõtjatele 25.–28. aprillini 
roadshow, kus tutvustati Eestit ning ette-
võtjad said Hiinas ja Hongkongis kohapeal 
reisikorraldajatega otsekontakte sõlmida. 

Leisi keskkooli ujula kuues 
hooaeg osutus edukamaks kui 
eelmine ning seda just täiskas-
vanute ja pensionäride külasta-
tavuse poolest. Õpilasi ujus sel 
hooajal basseinis vähem.

“Õpilaste vähenemine on 
tingitud sellest, et teist aastat 
toimuvad koolis ujumise rin-
gid-trennid õpilastele ja õhtuti 
enam nii palju  basseini ei kipu-
ta,“ ütles Leisi keskkooli ujula 
instruktor Taimi Kangur. 

Novembrist veebruarini käis 
2. klassi kohustuslikes ujumi-
se algõpetuse tundides kolm 

kooli: Orissaare gümnaasium, 
Muhu põhikool ja Tornimäe 
põhikool. 

Sel hooajal tõusis üksikpi-
leti hind 50 senti, mis samas 
külastatavust Kanguri sõnul 
ei vähendanud. Kes käisid eel-
misel hooajal, need külastasid 
basseini ka tänavu.

11. oktoobrist kuni 30. ap-
rillini külastas ujulat 6516 
inimest. Võrreldes mullusega 
vähenes see arv 133 inimese 
võrra õpilaste arvelt, kuid sa-
mas suurenes täiskasvanute ja 
pensionäride külastatavus 500 

inimese võrra. 
Ujulat külastavad nii Saare 

maakonna kui mandri inime-
sed. “Ei saa mainimata jätta, 
et meeldivalt palju inimesi käib 
Orissaarest ja Pöide vallast ja 
see toob ainult rõõmu,“ rõõ-
mustas  Taimi Kangur. 

Külastajad on rahul
Kolm korda nädalas, esmas-

päeval, teisipäeval ja neljapäe-
val, toimus Leisis vesiaeroobika, 
mis on jätkuvalt populaarne.

Juba mitmendat aastat järjest 
käivad Leisis koostöölepingu 

alusel ujumas Muhu vald, 
Kaitseliit, Saaremaa Coop, 
Ouman Estonia ja Leisi va-
batahtlikud päästjad. Kanguri 
sõnul näitab see seda, et tee-
nusega ollakse rahul. 

Käesoleval hooajal korraldati 
mitu edukalt korda läinud uju-
misvõistlust – klassidevaheline 
teatevõistlus, Leisi keskkooli 
meistrivõistlused, Leisi valla 
lahtised meistrivõistlused ja 
Leisi ujula hooaja lõpuvõistlu-
sed 1.–3. klassile ning maakon-
na meistrivõistlused. 

Ivika Laanet 

Leisi ujula populaarsus üha kasvab

Kaitseliit kolib 
kesklinnast ära
Kaitseliit on kokku pannud 
nelja-aastase arenguplaani, 
mis näeb ette, et Kuressaare 
kesklinnast kolitakse Selveri 
taha jäävale Kalevi põigu, 
Tehnika tänava ja Kuressaa-
re Ringtee vahelisele alale, 
kus on selle tarbeks krunt 
juba olemas.

“Otsus on meie tasandil 
tehtud ning sellega saame 
logistika ja taristu mõttes 
täiesti uue hingamise,“ kin-
nitas Kaitseliidu avalike 
suhete osakonna ülem major 
Tanel Rütman, lisades, et 
optimistlikult võttes võiks 
töödega alustada juba tule-
val aastal.

Uus asukoht võimaldab 
Rütmani sõnul paremini 
korraldada ladustamist, sa-
muti ei häiriks tegevus nii 
palju kohalikke elanikke.

“Alati on kohti, kuhu raha 
paigutada, aga et nüüd Saa-
remaale paigutatakse, selle 
üle on mul väga hea meel,“ 
kinnitas Rütman.

Kaitseliidu Saaremaa ma-
leva pealik Margo Sai ütles, 
et hoonete funktsioon ja 
maht muutuvad kolimise 
tulemusena oluliselt. “Me 
saame võrreldes praeguse-
ga ruumid, mis on ehitatud 
selle jaoks, senised ruumid 
on vaid kohandatud meile 
sobima,“ tõdes ta.

Lisaks tavaruumidele 
plaanitakse ehitada suure-
mahulised laopinnad, las-
ketiir ja õppeklassid. “Igal 
juhul on töökabinette juurde 
vaja ning ka liikmeskond 
on suurenenud, mistõttu on 
väljaõppe tarvis samuti lisa-
ruumi vaja,“ selgitas Sai.

Uusi ruume on tema sõ-
nul oodatud pikisilmi. “Oi, 
seda on saanud juba paar-
kümmend aastat oodata. 
On olnud mitmeid plaane 
ja nüüd oleme loodetavasti 
kuhugi jõudnud,“ seletas ta 
muiates.

Saaremaa malev plaanib 
projekteerimistöödega pihta 
hakata esimesel võimalusel, 
sest Margo Saia teada Ku-
ressaare linn eraldi detail-
planeeringu kehtestamist 
hoone osas ei nõua.

Pamela Talzi

Täpsustus
11. mai Meie Maas oli ekslikult 
kirjas, et Kuressaare noortekes-
kuse direktoriks valitud Arnek 
Grubnik alustab tööd eeldatavalt 
1. juulist. Tegelikult kinnitab 
linnavalitsus uue direktori ame-
tisse juba järgmisel teisipäeval, 
17. mail.
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